
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2006. április 12-én 15.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor polgármester,  

Révay István alpolgármester, 
Virág Imréné, 

    Fábián Károly,  
Kaszás Ferenc 
Lukács József 
Naszádi Ferenc, 
Pálfalvi István  
Ujváry Ferenc képviselők. 

 
Tanácskozási joggal: Garaj Dániel jegyző, 
    Elekes Péter  Bánréve FIDESZ elnök, 

 Kriston Nándor Sajóvölgye Takarékszövetkezet elnöke, 
 Kenyeresné Knez Zita védőnő, 
 Ujváryné Szabó Erika óvodavezető, 
 Bán János ÁMK igazgató. 

 
Távol maradt: Kovács Lajos képviselő. 
 

 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, 9 képviselő jelen van. Kovács Lajos képviselő Úr igazoltan van távol. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Naszádi Ferenc és Pálfalvi István képviselő Urakat javasolta.  
Képviselő-testület 9 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: 1./ Tájékoztató a Sajóvölgye Takarékszövetkezet tevékenységéről 
  Előadó: igazgató 
 
  2./ 2005. évi zárszámadás elfogadása 
  Előadó. polgármester 
 
  3./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
  Előadó: polgármester 
 
  4./ Indítványok, javaslatok 
   
Napirend tárgyalása:  
1. napirendi pont: Tájékoztató a Sajóvölgye Takarékszövetkezet tevékenységéről 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Mielőtt átadnám a szót a Sajóvölgye 
Takarékszövetkezet Elnökének Kriston Nándor Úrnak azelőtt egy pár szót szeretnék szólni az 
első napirendünkhöz. Községünkben egy kis takarékszövetkezet van, melynek meglehetősen 
nehéz a helyzete. Már korábban felvette velünk a kapcsolatot, tárgyalásokat folytattunk Elnök 
Úrral az ügyben.  
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Az a véleményünk, hogy mindenképpen meg kellene mindent tenni annak érdekében, hogy 
maradhasson a takarékszövetkezet településünkön. Elnök Úr tartana egy tájékoztatót a 
témával kapcsolatosan, ezután a későbbiekben amennyiben olyan döntés születik a testület 
részéről, megtesszük a szükséges lépéseket. 
 
Kriston Nándor: Köszöntök Mindenkit! Nagyon örülök, hogy itt lehetek, hogy meghívást 
kaptam Önöktől. Mondanék néhány szót a Sajóvölgye Takarékszövetkezetről, aztán inkább 
konkrétan a bánréveiről beszélnék, valamint a lehetőségekről. Már korábban is folytattunk 
polgármester és jegyző Urakkal megbeszéléseket. A bánrévei takarékszövetkezet jelenleg az 
egyik leggyengébb egységünk, azonban be tudok számolni olyanról is, hogy ezt megelőzően 
más nagyon gyenge szövetkezetek is jelentősen megerősödtek mostanra. A Sajóvölgye 
Takarékszövetkezetnek jelenleg 22 egysége van, átfogja egész észak-nyugat borsod megye 
területét. 5 város és 15 község, ahol jelen vagyunk. A bánrévei egység nagyon kilóg a sorból, 
nem tudja fenntartani magát. A Sajóvölgye Takarékszövetkezet nem szeretne kivonulni a 
településről, szolidárisak vagyunk, szeretnénk megoldást keresni az egység felfuttatására. A 
takarékszövetkezet teljes mértékben magyar magántulajdonban van, sem állami, sem külföldi 
tulajdon nincs benne. A takarékszövetkezet megmentéséért keresnénk a polgármester és 
jegyző Urakkal megoldást, hogy tovább tudjuk működtetni. Látok jövőképet egyébként a 
bánrévei egységben is. Amikortól Sáta önkormányzata úgy döntött, hogy nálunk vezeti a 
számláját, azóta stabil a sátai egységünk. Mi a „lakosság bankja” vagyunk, a lakosság 
elsősorban az ügyfélkörünk, 90,3%-ban. Jelenleg 13 önkormányzatnak vagyunk a 
számlavezetői, és Királd település is be kívánja hozni hozzánk a számlavezetést. Jó háttér van, 
ismerjük az önkormányzati dolgokat, problémákat. Szeretünk együtt élni az 
önkormányzatokkal, és megelégedettek a szolgáltatásunkkal. Úgy gondolom, hogy a kis bank 
illeszkedik az önkormányzatok profiljához, rugalmasak vagyunk a támogatásokkal a 
bankgaranciával, a kezességgel kapcsolatosan. Partnerek tudunk lenni esetlegesen a 
pályázatokhoz szükséges önrész tekintetében is. A pályázatok általában utófinanszírozottak, 
itt tudunk beszállni a dologba. Az állami támogatás nekünk garancia, addig meg tudjuk 
hitelezni az összegeket amennyiben szükséges, amíg meg nem érkezik a pénz. 
Takarékszövetkezetünk szerződést kötött egy céggel mely páyázatokkal foglalkozik, 
megfigyeli azokat, esetleg igény esetén a pályázatok lehívásánál, összeállításánál is 
közreműködik, elvégzi a monitoringot. A számlavezetőinknek ingyenesen történik a 
pályázatok megfigyelése, kiközvetítése. Így olcsóbban kompletté válhat az ügy. Mivel itt 
helyben van a fiók, így a teljes készpénz ellátást meg tudja oldani. A számlaforgalom egy 
kihelyezett terminálon keresztül történik, ezt ingyen adjuk az önkormányzatnak. A számláink 
közötti mozgás ingyenes szolgáltatás. Szeretnénk az önkormányzattal együtt dolgozni, és így 
elnyerni a lakosság bizalmát. A forgalomból juttatunk vissza pénzt az önkormányzatnak, 
különféle rendezvényeket támogatunk. Felvállaltuk, hogy Képviselő-testületi tagok, az 
önkormányzati dolgozók és az intézményi dolgozók részére egy ingyenes nemzetközi 
bankkártyát biztosítunk, és ingyen nyitunk lakossági folyószámlát. Kérhető SMS a 
számlamozgásról, lehetőség  van az Interneten keresztül történő utalásra is. Teljeskörű 
elektronikai szolgáltatásunk van. Kazincbarcikán van a központunk, ott jelenleg felépítettük 
az új székházunkat. Ezt teljes mértékben saját erőből, hitel nélkül, a hozamokból tudtuk 
megvalósítani. Ott működik az információs, kommunikációs központunk. Fontos, hogy valós 
idejű tranzakciókat tudnak nálunk bonyolítani, tehát amikor a pénz utalásra kerül, már ott is 
van a címzettnél, nem kell napokat, esetleg heteket várni.  
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Amennyiben valakinek nincs kártyája, úgy a takarékszövetkezetek közötti tranzakciókra is 
van lehetőség az ország bármely pontján. A takarékszövetkezetnél jelenleg belső vita van, 
hogy mi legyen a bánrévei fiók sorsa.  
Amennyiben az önkormányzat nálunk vezeti a számláját, úgy új távlatok nyílnak meg a kis 
bank előtt, esetleg a számlaforgalom is megnőhet. Abban is partnerek vagyunk, hogy 
amennyiben új távlatok nyílnak, úgy egy új épület megépüljön a szövetkezetnek, akár 
pályázat útján, akár úgy, hogy teljes mértékben mi építjük, vagy közösen Önökkel. Abban is 
partnerek vagyunk, hogy különböző beruházásoknál a lakosság részére is tudunk biztosítani 
kedvezményes hitelt. Amennyiben kérdésük van arra szívesen válaszolok. Még egyszer 
szeretném megköszönni a meghívást. 
 
Hajdu Gábor: Egy nagyon részletes tájékoztatót hallhattunk elnök Úrtól. 
 
Révay István: Néhány dolog felvetődött bennem kérdésként, abból már van olyan, amire 
időközben választ kaptam. Az első kérdésem az lett volna, hogy a lakosság számár vannak-e 
kedvezményes támogatási, finanszírozási formák. Erre választ is kaptam. 
A másik amit hozzá szeretnék fűzni a dologhoz, az hogy sarkalatos probléma véleményem 
szerint a korlátozott időtartamú nyitvatartás, így a pénzhez való hozzáférés lehetősége 
nehézkes. Van-e rá lehetőség, és ha igen, akkor milyen, hogy a későbbiekben egy automata 
telepítése is megtörténjen. Természetesen tudom, hogy a faházhoz nem lehet automatát 
telepíteni, az teljesen érthető. Lát-e erre lehetőséget? Úgy gondolom, hogy ez vonzaná az 
embereket. Részben szintén választ kaptam arra, hogy a különféle átutalások könnyebben és 
minél hamarabb realizálódhassanak.  
 
Kriston Nándor: Amennyiben olyan a forgalom, úgy a napi 4 órás nyitva tartás helyett, akár 8 
órás is lehetne. Természetesen ehhez az kell, hogy azt jelezze felém a dolgozó, hogy növeljük 
a nyitvatartási időt. Ehhez természetesen egy felfutási időnek el kell telnie. Automatát úgy 
érdemes telepíteni, hogy havi 2000 mozgás legyen rajta, alatta nem éri meg. 
Tájékoztatásképpen el szeretném mondani, hogy bármely automatánál egyszer ingyenes 
pénzfelvételt biztosítunk. Tehát, ha valaki csak a fizetését kívánja levenni, úgy azt egyszer 
ingyenesen megteheti bármely más bank automatájánál is. Amennyiben olyan mértékű 
felfutás lesz, úgy akkor biztosan sor kerül az automata telepítésére is. Természetesen akkor új 
épület kell, hiszen a faházhoz nem lehetne automatát telepíteni. Az új épülettel kapcsolatosan 
is azt javasolom, hogy üljünk le, minden variációra partnerek vagyunk, oda fogunk állni az 
ügy mellé. Amennyiben a Képviselő-testületnek bármilyen javaslata van, úgy arra biztosan 
reagálni fogunk, hogy milyen lehetőségek mutatkoznak. Ezelőtt három évvel még nem érte 
meg automatát telepíteni sehová, most már megéri.  
 
Ujváry Ferenc: Csak pozitívan tudok nyilatkozni a Sajóvölgye Takarékszövetkezetről. 
Nagyon jó tapasztalataim vannak. A többi bankhoz képest sokkal kedvezőbbek a feltételek 
minden szempontból. Szeretném megkérdezni, hogy mikortól lesz takarékszövetkezetes 
automata Putnokon. 
 
Kriston Nándor: Putnokon is most kerül sor új fiók építésére. Az önkormányzat épületének a 
sarkánál jelenleg van egy söröző, az ott található üres telket vásároltuk meg, oda fog felépülni 
az új fiók. Úgy saccolom, hogy szeptember hónapra ott lesz az automata, jelenleg van a dolog 
engedélyezés alatt. Nagyon örülök a pozitív véleménynek. 
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Révay István: A számlavezetési díj mennyi? 
 
Kriston Nándor: Nem szeretnék téves információt adni, pontosan nem tudom megmondani. 
Kedvező a számlavezetési díjunk is, sőt a kamataink is jobbak mint más pénzintézeteknél.  
 
Révay István: Az OTP-nél van olyan folyószámla hitel, hogy a rendszeres jövedelem egy 
részét megelőlegezi a bank? Van-e ilyenre lehetőség Önöknél? 
 
Kriston Nándor: A rendszeres jövedelem havi kétszeresét mi is megelőlegezzük. Tagi 
részvétel van, ingyenes a számlaforgalmat is tudunk biztosítani  a non-profit cégeknek. 
 
Elekes Péter: Úgy gondolom, hogy megfelelő reklámmal tájékoztatni kell a lakosságot 
ezekről a dolgokról. 
 
Kriston Nándor: Mi is ezt szeretnénk, jó reklám és közös összefogás. 
 
Hajdu Gábor: Jegyző Úrral mi is utána érdeklődtünk ennek a dolognak azoknál az 
Önkormányzatoknál, akik már a takarékszövetkezetnél vezetik a számlájukat. Kértük a 
kollégák véleményét. Mindenki azt mondta, hogy jobbak a kondíciók. Kértem őket, ne azt 
mondják, hogy mi jobb, hanem, hogy mi a rosszabb. Azt mondták, hogy olyat nem tudnak 
mondani. Amit az OTP ad, arra mindenre van lehetőség a takaréknál, sőt sokszor többeknek 
problémát jelentett, hogy pályázathoz az OTP nem, vagy nagyon nehézkesen adta meg a 
szükséges dokumentumokat, igazolásokat. A takarékszövetkezetnél rugalmasan, 
gördülékenyen mennek ezek a dolgok is. Mivel a pályázatok utófinanszírozottak, így jó, ha áll 
mögöttünk valaki ilyen szempontból, valamint mindenképpen meg kellene tartani ezt a 
bánrévei fiókot, hiszen ha már van egy ilyen kis bankunk, akkor azt meg kellene mentenünk. 
Az a véleményem, hogy nem kellene ezt nagyon sokáig halogatnunk, mintegy egy hónap 
átfutással meg lehet valósítani. Javaslom, hogy  rágjuk meg a hallottakat, fontoljuk meg, 
amennyiben komolyan gondoljuk, úgy nyárra azt hiszen realizálódhat. Mindenképpen pozitív 
hatással van az önkormányzat munkájára.  
 
Kaszás Ferenc: A lakosság nagy részének OTP-nél vezetett számlája van, ezt annak idején 
ráerőltették az emberekre. Amíg nincs alternatíva addig nem is fog váltani, amennyiben lesz, 
úgy jó esély van rá. 
 
Virág Imréné: Ne higgye, hogy csak a rendezvények sponzorálása miatt vagyunk a dolog 
mellett. A község fejlődése, szépítése miatt is szükség van erre. Amennyiben ez megvalósul, 
úgy remélem, hogy bánrévei dolgozója lesz a szövetkezetnek. Az én személyes tapasztalataim 
nagyon jók, s valóban jobbak a kamatok is. 
 
Révay István: A hallottakból úgy tűnik, hogy a dolognak költségkímélő hatása is van. Én a 
magam részéről maximálisan támogatom a dolgot. Mindenképpen előnyösnek találom a 
szennyvíz beruházás tekintetében is, mind az önkormányzat, mind a lakosság szempontjából. 
Az a javaslatom, hogy ne várjunk ezzel túl sokáig, döntsünk most róla. 
 
Elekes Péter: Én a vállalkozói számláimat a Sajóvölgye Takarékszövetkezetnél vezetem, csak 
pozitív dolgokat tudok mondani róla.  
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Garaj Dániel: Már ezt megelőzően is többször folytattunk erről megbeszélést Elnök Úrral. 
Sokat gondolkodtunk ezen a dolgon. Tájékoztató jelleggel hívtuk meg ma ide Kriston Urat. 
Én ismerem a takarékszövetkezetet, de néhány kedvező dologról még magam sem hallottam. 
Ne felejtsük el azt sem, hogy az átállásnak bizonyos költségvonzatai is lesznek, tehát a gyors 
átállásnak ilyen kihatása is lesz. Például megvásároltuk, nem olcsón a szükséges csekkeket, 
melyet akkor meg kell semmisíteni, az pedig kidobott pénz lesz. 
 
Kriston Nándor: Amennyiben csak ez jelenti a gondot, úgy garantálom, hogy amennyi csekket 
meg kell semmisíteni az átállás miatt, úgy annyit ingyen biztosítunk. 
 
Garaj Dániel: Mi erre a dologra úgy még nem készültünk fel, hogy döntés is szülessen. A 
májusi ülésre terveztük a döntéshozatalt. 
 
Révay István: Hallhatod, hogy nem dobod ki a csekkek árát, hiszen kártalanít érte. 
 
Garaj Dániel: Természetesen most is születhet döntés az ügyben. Amennyiben mindenki úgy 
látja, hogy minden kondíció jobb. 
 
Hajdu Gábor: Úgy gondolom, hogy három hónap elég kell legyen, ha semmi olyan nem 
történik közben, hogy felkészüljünk a zökkenőmentes átállásra. Augusztus 01-jét reálisnak 
látom. 
 
Kriston Nándor: Mi egyedi dolgokra is nyitottak vagyunk. 
 
Hajdu Gábor: Javasolom, hogy hozzuk meg most a döntést, hiszen ha elhalasztjuk, akkor egy 
hónapot már veszítünk. 
 
Ujváry Ferenc: Én mindenképpen javasolom, és mindenkinek ajánlom azt, hogy vigyük át a 
számlát.  
 
Kaszás Ferenc: A pénzfelvételnél nincs limit? 
 
Kriston Nándor: Nincs, olyan esetben, ha valaki a fizetését szeretné felvenni, úgy fel tudja 
venni egyszerre.  
 
Elekes Péter: Úgy gondolom, hogy ez a döntés mindenképpen a falu javát szolgálná.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

33/2006. (IV.12.) számú Határozat 
 

Tárgy: Tájékoztató a Sajóvölgye Takarékszövetkezet tevékenységéről 
 

Képviselő-testület úgy dönt, hogy az önkormányzat számláinak  
vezetését 2006. július 01-től a Sajóvölgye Takarékszövetkezet 3700  
Kazincbarcika, Egressy u. 39. szám alatti pénzintézetnél vezeti.  
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Utasítja a polgármestert és a jegyzőt, a döntésből eredő feladatok  
végrehajtására. 
 
Határidő: folyamatos és július 01. 
Felelős: polgármester és jegyző 

 
2. napirendi pont: 2005. évi zárszámadás elfogadása 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a 2005. évi 
zárszámadást megtárgyalta. A kapcsolódó anyag kiment a meghívó mellékleteként. 
Megkérem jegyző Urat, tegye meg előterjesztését. 
 
Garaj Dániel: Ismertette a zárszámadással kapcsolatos előterjesztését, mely jelen jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
 
Kaszás Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság zárszámadással kapcsolatos 
előterjesztését, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Hajdu Gábor: Ahhoz képest, hogy az elmúlt évben már a hitelfelvétel lehetősége is felmerült, 
összességében nézve pozitívan alakult a zárszámadásunk, pénzmaradványunk is van. 
 
Virág Imréné: Látható, hogy az intézmények és a hivatal is teljesíteni tudta a dologi 
kiadásokat, pedig megszorításokat tettünk. Mind tudjuk, hogy az óvoda problémája nem az 
óvodavezetőn múlik, hanem a körülményeken. A jövőben mindenképpen keresni kell a 
lehetőséget, hogy megoldás szülessen erre a problémára is. Az intézmények vezetőinek is és a 
hivatalnak is köszönöm a munkát. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat.  
 
Képviselő-testület 9 igen szavazattal megalkotta a 2005. évi költségvetés végrehajtásáról 
szóló 6/2006. (IV.13.) rendeletét. A rendelet teljes terjedelmében a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi, mely 2006. április 13-án kihirdetésre került.  
 
3. .napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 
Hajdu Gábor: A beszámolót a meghívó mellékleteként mindenki megkapta. Annyi 
kiegészítést szeretnék hozzá fűzni, hogy a fák kivágása részben megtörtént. Az értékesítés a 
pénzügyi bizottság javaslata alapján történik. A temetői fák kivágása fel lett függesztve, 
ugyanis a szomorú füzet nem tudják kivágni. Mivel nem járult hozzá a tulajdonos, hogy azt az 
egy földsírt érintsék, így egyenlőre megállt a dolog. Keresi a vállalkozó is a megoldást. Amíg 
a fűz ügyére nem találunk megoldást, addig a többi temetői fát sem engedtük kivágni. Ahhoz 
már fogtak volna hozzá, de azt mondtuk, hogy csak együtt, attól tartunk, hogy akkor a fűz 
ránk marad és nem fogunk tudni mit kezdeni vele. A gallyakat 500,-Ft/q áron értékesítjük. 
Egyébként ez egy nagyon profi cég, jó volt látni ahogy dolgoztak. A tűzoltóságot is 
megkerestük, de sajnos az sem jelent megoldást a fűz kivágásának ügyére. 
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Révay István: A temetői fák ügyével kapcsolatban az a véleményem, hogy a többit ki kellene 
vágatni most, nem lenne szabad húzni. A játszótéren egy fa ott maradt véleményem szerint azt 
is ki kell velük vágatni. 
 
Naszádi Ferenc: Mennyi bevétel származik az értékesítésből?  
 
Hajdu Gábor: A használható raklapnak értékesített fából, mintegy 90 ezer forint folyt be, a 
tűzifából egy kocsi 6-7 ezer forint. Körülbelül 150 ezer forint jön be számításaink szerint. A 
fák pótlása iránt mindenképp intézkedni kívánunk. Putnokon néztünk fát, 3500,-5.500,-Ft + 
ÁFA áron tudnánk beszerezni fákat, és 1000-1500,-Ft-ba kerülnének az örökzöldek. 
Képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

34/2006. (IV.12.) számú Határozat 
 

Tárgy: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 

a./ Képviselő-testület a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról  
szóló beszámolót elfogadta.  

 
b./ Képviselő-testület tudomásul veszi a fa kivágására a miskolci  
Zsomboly Kft-vel kötött szerződést. Úgy dönt, hogy a jubileumi park  
óvoda felőli bejáratánál lévő egy darab hárs fát még ki kell vágatni,  
amennyiben a temetőben folytatódik a munka. A temetői fakivágásokra  
a meglévő szerződést kell tartani.  Esetleges újabb akadályok esetén  
vissza kell rá térni. Egyetért azzal, hogy a testületi ülésen elhangzottak  
figyelembevételével a fák pótlására intézkedés történjék.  

 
Határidő: folyamatos és májusi testületi ülés 
Felelős: polgármester 

 
c./ Képviselő-testület a kivágott fa árát az alábbiakban állapítja meg. 
Hulladék tűzifa (korhadt, lyukas, stb.): 500,-Ft/q 
Jobb minőségű tűzifa:            6.500,-Ft/m3

 
4. napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./Gyermekétkeztetési Alapítvány pályázata 
 
Hajdu Gábor: A Gyermekétkeztetési Alapítvány egy pályázatot írt ki. Megkérem Jegyző Urat, 
ismertesse a felhívást. 
 
Garaj Dániel: Az alapítvány pályázat útján az EU Intervenciós Élelmiszersegély programban 
támogatott alapélelmezési cikkeket (liszt, tésztafélék) kíván szétosztani. A szállításról nekünk 
kell gondoskodni. Ezzel kapcsolatban a környező településekkel fel kell venni a kapcsolatot, 
hogy együtt hogyan tudjuk megoldani a szállítást, keresni kell a lehetőséget, a megoldást rá. 
Saját hatáskörben dönthetünk a rászorulók kiválasztásáról. 
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2006. évben minimálisan 2640 kg. liszt és/vagy száraztészta átvételére és a település 
legszegényebb személyei között való kiosztásra lehet pályázni. A rászorulók részére való 
publikálásról nekünk kell gondoskodni. Az átadás átvételi elismervény ellenében történhet. A 
pályázatot Interneten április 18-ig lehet benyújtani. Úgy gondolom, hogy mindenképpen be 
kellene nyújtanunk ezt a pályázatot, hiszen ez is egy lehetőség a rászorulók támogatására. 
 
Hajdu Gábor: Javasolom, hogy pályázzunk.   
Képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

35/2006. (IV.12.) számú Határozat 
 

Tárgy: GYEA pályázat 
 

Képviselő-testület pályázatot nyújt be a Gyermekétkeztetési Alapítvány  
által kiírt, a 2006. évi EU Intervenciós Élelmiszersegély programban  
támogatott alapélelmezési cikkek pályázatra. Képviselő-testület vállalja  
a pályázati kiírásban foglalt feltételeket. A pályázat benyújtható. 

 
Határidő. április 18. 
Felelős: jegyző 
 

b./ Robogó beszerzése közbiztonsági célra 
 
Hajdu Gábor: Ezt megelőzően egy korábbi testületi ülésen már beszéltünk a robogó beszerzés 
ügyéről. Azóta két Putnok és Térsége Társulási ülés volt. A dolog még képlékeny volt, azóta 
konkretizálódott. Négy érintett körzeti megbízotti kör van Bánréve, Királd, Serényfalva és 
Putnok. A rendőrség konkrétan megjelölt egy motort, volt lehetőség a megtekintésre, de 
sajnos nem tudtam ott lenni. A királdi polgármester asszonnyal egyeztettem az ügyben, Királd 
egyébként megszavazta. A rendőrség egy 400.000,-Ft értékű motort kérne, kimondottan ehhez 
az egyhez ragaszkodnak, valamint 20 ezer forint/telepűlés éves hozzájárulást kérnek a 
működtetéshez. Putnok elfogadta, Dubicsány községgel. Serényfalva, Hét, Kelemér, 
Gömörszőlős a másik körzet. Ez, mivel esetünkben Sajónémetit és Sajópüspökit érintené 
Bánréve településsel, 133.000,-Ft-ot jelent a motorra településenként, valamint 20 ezer forint 
hozzájárulást a működéshez. Sajópüspökinek nincs pénze, ezt nem támogatja, egy olcsóbb 
megoldást tudna elfogadni. Más településekről is kaptam visszajelzést, hogy ezt a variációt 
nem támogatja, hiszen ugyanazokkal a paraméterekkel olcsóbban is lehetne motort venni. Mi 
a sajómercsei polgármesterrel és jegyző Úrral meg is néztük azt a motort, ami majdnem 
mindenben megegyezik a rendőrség által megjelölttel, de az ára 240.000,-Ft. Sajóvelezd is az 
olcsóbb változatot támogatja. Ők úgy fogadták el, hogy támogatják ennek az olcsóbb 
240.000,-Ft-os motornak a megvásárlását, valamint évente 10.000,-Ft hozzájárulást adnak az 
üzemeltetéshez. Döntenünk kellene róla, hogy támogatjuk-e, és amennyiben igen, úgy az 
olcsóbb variációt támogatjuk-e? Én a 240.000,-Ft-os motort, és az évi 10.000,-Ft üzemeltetési 
hozzájárulást javasolnám. Ezzel az olcsóbb árral kalkulálva 80.000,-Ft rész esne ránk, plusz a 
10.000,-Ft üzemeltetési hozzájárulás. 
 
Révay István: Én azt gondolom, hogy a robogó vásárlás és az üzemeltetés nem önkormányzati 
feladat. A tavalyi beszámoló alkalmával elhangzott, hogy nincs idejük a felmerülő 
problémákra. Erre nekünk sem pénzünk, sem fedezetünk nincs.  
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Már máskor is támogattuk őket, mégsem jelentett megoldást a problémákra. Én ettől a 
dologtól teljes mértékben elhatárolom magam, és felkérem a többi képviselő-társamat is, hogy 
ne döntsünk a motor megvásárlása és üzemeltetése mellett. Vegyen a rendőrség magának. Ne 
támogassuk! 
 
Hajdu Gábor: A térségi társulási ülésen én is elmondtam ezeket a dolgokat, az volt a 
kirendeltségvezető Úr válasza, hogy a közbiztonság, a bűnmegelőzés önkormányzati feladat. 
Ez egy segítség feléjük, így ők hatékonyabban tudják ellátni a feladataikat.  
 
Révay István: Ez a döntés hány évre születne? 
 
Hajdu Gábor: Sok évre terveznék.  
 
Révay István: Inkább akkor a polgárőrséget támogatnám ilyen formában. 
 
Hajdu Gábor: Erről szó sincs. Sajópüspöki és Sajónémeti elfogadná az olcsóbb változatot. 
Ennyit tegyünk meg a közbiztonság érdekében. 
 
Elekes Péter: A rendőr munkáját úgy értékelik, hogy mennyi pénzt szed be. 
 
Ujváry Ferenc: Egyetértek az elhangzottakkal, de az olcsóbb változat barátibbnak tűnik. 
Negatív példák vannak előttünk, de ezzel a lehetőséggel talán mozgékonyabb lenne a 
körzetes. Hátha tényleg így többet lehetne itthon. Azért lássuk be, hogy nekünk van a legjobb 
körzetes rendőrünk. 
 
Fábián Károly: Ettől többet lesz itt Bánrévén? 
 
Ujváry Ferenc: Remélem. 
 
Lukács József: Ha a motort megvesszük, itt lesz Bánrévén, a többi településre pedig át tud 
majd szaladni ha szükséges.  
 
Révay István: Meddig üzemelt az MZ motor? Ahhoz is meg kellett vennünk a ruhát, stb. Nem 
beszélve arról, hogy ez nem négy évszakra megoldás. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület  5 igen, 3 
ellen, 1 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 

36/2006. (IV.12.) számú Határozat 
 

Tárgy: Robogó beszerzése közbiztonsági célra 
 

A Képviselő-testület nem támogatja robogó beszerzését a körzeti  
megbízott részére.  

 
Kaszás Ferenc képviselő Úr távozott az ülésről. 
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c./ Rozsnyói úti lakosok beadványa 
 
Hajdu Gábor: Ismertette a Rozsnyói úti lakosok beadványát, mely jelen jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
Tudjuk, hogy településünkön úgy a csapadékvíz elvezetés, mint a Rozsnyói utcában sehol 
máshol nem megoldott. Azzal a problémával, hogy a talajvíz magas azzal nem fogunk tudni 
mit kezdeni akkor sem, ha a csapadékvíz elvezetés megoldódik településünkön. A belvizet 
nem tudjuk kiszivattyúzni, azzal nem fogunk tudni kezdeni semmit. Azon a helyen a 
pincékben mindig ott volt a víz, ezért lett betemetve. Arról mi nem tehetünk, hogy a 
tulajdonos kibontotta a betömött pincét. Az tény, hogy el kell kezdeni a tervezését a település 
teljes kül- és belvízének ügyében. Fel kell venni a kapcsolatot a tervezőkkel. Mindenképpen 
utófinanszírozottan kellene a tervezést elkezdeni, tehát valami olyan megoldást kellene 
találni,hogy a tervezés elkezdődjön. Amennyiben lesz pályázati lehetőség, úgy azt azonnal be 
tudjuk adni a problémáink megoldása érdekében. A szennyvízhálózat kiépítésével van rá 
reális esély, hogy a szennyvíz árok elvezeti a vizet, persze ez fordítva is elsülhet.  
 
Pálfalvi István: Ott az a probléma, hogy a pályára bevezető híd magasabban van, mint a 
lefolyás. Ott azt a három betongyűrűt kellene lesüllyeszteni.  
 
Lukács József: Azt le lehetne süllyeszteni. Nem az fogja meg a vizet. Ott egyetlen útja lenne a 
víznek, a pálya háta mögött volt neki lefolyás, de akik a földet megvették, betemették az 
árkot. Az a baj. Addig ott a pálya mögött a régi fűtőház felé tudott lefolyni a víz. 
 
Hajdu Gábor: Ott az árok el tudja vezetni a vizet. Egyszer sem csapott ki. Ennek ellenére a 
terveknek neki kell fogni.  
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület  8 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 
 

37/2006. (IV.12.) számú Határozat 
 

Tárgy: Rozsnyói úti lakosok beadványa 
 

Képviselő-testület megállapítja, hogy  a Rozsnyói utcai csapadékvíz  
elvezetése megoldott. A település teljes kül- és belterületére  
vonatkozóan szükségesnek tartja csapadékvíz elvezetési terv készítését.  
Az ehhez szükséges pénzügyi fedezet nem áll rendelkezésre, így keresni  
kell a lehetőséget a terv készítésére pályázat, vagy egyéb formában.  

 
Határidő: folyamatos és 2007. évi koncepció 
Felelős: polgármester 

 
d./ Szociális Földprogram  
 
Garaj Dániel: A 19/2006. FVM rendelet kimondja, hogy az önkormányzat akkor igényelhet 
földet ha kidolgozza a Szociális Földprogramot, vagy amennyiben rendelkezik ilyen 
programmal. Ennek a kidolgozása sok időt és energiát venne igénybe. Végig kell gondolni, 
hogy van-e településünkön rá igény, véghez tudjuk-e ezt itt vinni.  
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Amennyiben úgy ítéljük meg, hogy igen, úgy kidolgozásra kerül a program, amennyiben nem 
látunk rá reális esélyt, úgy nem kell vele foglalkozni. 
 
Ujváry Ferenc: Ez azt jelenti, hogy van rá mód, hogy egy szociális támogatásban részesülő 
földet kapjon? 
 
Révay István: Arra nem kényszerítheted, hogy művelje a földet. 
 
Lukács József: Emlékezzünk vissza, hogy volt már arra is példa, hogy a támogatást nem volt 
hajlandó átvenni az illető, nemhogy még földet műveljen. 
 
Hajdu Gábor: Javasolom, hogy egyenlőre hagyjuk ezt, így nem kívánunk pályázni. 
Képviselő-testület  7 igen, 1 ellen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
38/2006. (IV.12.) számú Határozat 

 
Tárgy: Szociális Földprogram  

 
Képviselő-testület a Szociális Földprogramban nem kíván részt venni.  

 
e./ Tűzoltóság támogatása 
 
Hajdu Gábor: Javaslom, hogy 50.000,-Ft támogatást az Ózd Városi Tűzoltó Parancsnokság 
részére ítéljünk meg gépjármű fecskendő beszerzési pályázatához.  
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület  8 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 

39/2006. (IV.12.) számú Határozat 
 

Tárgy: Tűzoltóság támogatása 
 

Képviselő-testület az ózdi Városi Hivatásos Tűzoltóság gépjármű- 
fecskendő beszerzési pályázatát 50.000,-Ft-tal támogatja.  
 

f./ Körjegyzőség megszűnése 
 
Garaj Dániel: Bánréve Községi Önkormányzat felperes által Sajópüspöki Önkormányzat ellen 
indított perben már több tárgyalás volt, mint arról már korábban tájékoztattuk a Képviselő-
testületet. Legutóbb a bíróság szakértőt rendelt ki az ügyben. Az első szakértő nem vállalta a 
feladatot, a második szakértő elkészítette szakértői véleményét, mely több tíz oldalt tesz ki 
mellékleteivel együtt. A bíróság a szakértő részére szakértői díjként 247.000,-Ft-ot állapított 
meg. Ezt nekünk kellett megelőlegezni. A szakértői véleményre észrevételt lehetett tenni. Mi 
megtettük az észrevételt, mely alapvetően rövid volt, hiszen a szakértői vélemény a mi 
követelésünk jogosságát támasztotta alá. A Sajópüspöki észrevétel több mint tíz oldalt tesz ki. 
A szakértőnek most az észrevételekre kell a választ megadni. A szakértő úgy zárta a szakértői 
véleményét, hogy ha a megállapodásban foglaltakat betartottuk volna, akkor a teljes működés 
időtartamára még 8.729.000,-Ft-ot kellene Sajópüspökinek felénk megfizetni. Ezért erre 
jogfenntartó nyilatkozatot tettünk. Képviselőnk, Dr. Karcagi Zoltán ügyvéd a peres eljárásban 
történő képviseletért először 100.000,-Ft megbízási díjat kért.  
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Az ügy elhúzódása és bonyolultsága miatt ezt most 150.000,-Ft-ra emelte fel. Ezen felül 
pernyertesség esetére további 200.000,-Ft-ot kér. Sajópüspöki községet Dr. Gondos Csaba 
képviseli, az ő megbízási díja ennél magasabb. Amennyiben pernyertesek leszünk, úgy a 
szakértői díjat és az ügyvédi költséget is Sajópüspöki fizeti. Ha vesztünk, akkor ez minket 
terhel. Amennyiben részben leszünk nyertesek, úgy annak arányában ossza meg a bíróság a 
költségeket. Mi úgy látjuk, hogy a megállapodásunknak megfelelően a követelésünk jelenleg 
is jogos. Bízunk benne, hogy ezt a bíróság is így látja. Reméljük, hogy a legközelebbi 
tárgyaláson már döntés is fog születni, ami számunkra kedvező lesz.  
 
Révay István:  Ezt most már folytatni kell. Nekünk van igazunk, a bíróság sem dönthet 
másként.  
Képviselő-testület 8 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

40/2006. (IV.12.) számú Határozat 
 

Tárgy: Körjegyzőség megszűnése 
 

Képviselő-testület egyetért azzal, hogy folytatódjon a körjegyzőség  
megszűnése miatt megkezdett per Sajópüspöki Községi Önkormányzat  
ellen. Az eddig felmerült költségeket Képviselő-testület biztosítja,  
melynek fedezetére a későbbiekben vissza fog térni.  

 
g./ Szennyvíz beruházás 
 
Hajdu Gábor: A céltámogatási pályázatunknál a saját erő rosszul lett kiszámolva, a pályázat 
alapján ugyanis a 75%-os támogatottság mellé, még plussz 10 % támogatottság nyerhető, 
mert több település összefogásával valósul meg. Így a saját erőnk jelentősen csökken, ezért 
szükséges a határozat módosítása.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

41/2006. (IV.12.) számú Határozat 
 

Tárgy: Szennyvíz beruházás 
 

Bánréve Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a  
„Bánréve- Serényfalva – Hét  közös szennyvízcsatorna –  
hálózat és szennyvíztisztító - telep építés„  tárgyú beruházás  
megvalósítása mellett döntött. 

    
Bánréve Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a szükséges  
72.459 eFt saját forrást lakossági hozzájárulással, társulati hitel  
igénybevételével kívánja fedezni. 
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Lukács József: Tisztelt Képviselő-testület! Egy bejelentéssel szeretnék élni. Megalakítottuk a 
Bánrévei Labdarúgó Öregfiúk Clubját. Tagságival már rendelkezünk, már bélyegzőnk is van. 
Ezúton szeretném megköszönni Elekes Péternek a részünkre készített bélyegzőt. 
Cégbíróságnál bejegyzett egyesületként fogunk üzemelni. Már ennek intézése is folyamatban 
van. Azzal a kéréssel szeretnék a testület felé fordulni, hogy a pálya rendben tartása 
folyamatosan történjen. Ne legyen rajta nagy a fű. Úgy gondolom ez nem nagy kérés, és 
megoldható. Lehetőségük legyen a gyerekeknek is használni a pályát, és amennyiben nekünk 
lenne itthon mérkőzésünk mi is igénybe tudjuk esetenként venni. A másik kérés az lenne, 
hogy az öltözőt rendbe kellene tenni annyira, hogy amennyiben fogadunk egy vendég 
csapatot, úgy legalább az öltözés és tisztálkodás megoldható legyen. Tagdíjat fizetünk, 
reméljük, hogy lesznek sponzoraink, és bízunk benne, hogy az önkormányzat is támogatni fog 
minket. 
 
Hajdu Gábor: Jelenleg is be van adva a sportöltöző felújítás pályázat, amivel 5 millió forint 
nyerhető. Fel kell mérni, hogy mik azok a legszükségesebb dolgok, amit feltétlen rendbe kell 
tenni. Amennyiben nem nyertes lesz a pályázatunk, úgy saját erőből kell majd rendben tenni, 
hogy ezek az alapvető dolgok meglegyenek. Amennyiben nem nyertes a pályázat, akkor a 
felújítás ügyét természetesen a testület elé fogjuk hozni, döntéshozatalra. A fű vágása, a pálya 
rendben tartása, a traktorral minden nehézség nélkül megoldható.  
 
Révay István: Már a régi hivatalban is szóvá tettem, hogy az 50/1999. EüM rendeletnek nem 
mindenben felel meg maradéktalanul a hivatal. Az új hivatalba történő átköltözés kapcsán 
örömmel tapasztaltam, hogy minden dolgozónak van megfelelő széke. Továbbra sincs 
azonban védőszemüveg, ami kötelező előírás azokban az esetekben, ha valaki 4 órát dolgozik 
számítógép előtt. Nem gondolom, hogy jó lenne, amennyiben a későbbiekben ennek hiánya 
miatt esetleg valamelyik volt dolgozó pert indítana az önkormányzat ellen, a nagymértékű 
látás romlására hivatkozva. Amennyiben minden dolgozó rendelkezni fog a szemüveggel, úgy 
kötelezővé kell tenni a használatát. Amennyiben a munkavédelmis nem teszi meg a kellő 
lépéseket az ügyben, úgy a Megyei Munkaügyi Főfelügyelőséghez fogok fordulni, és 
észrevételezem, hogy a jelenlegi munkavédelmis nem megfelelően végzi munkáját, nem 
tartatja be az előírásokat. 
 
Garaj Dániel: Meg fogjuk beszélni a munkaügyisünkkel, és utána fogunk járni ennek az 
előírásnak.  
Több javaslat, indítvány nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 

K.m.f. 
 
 
Hajdu Gábor József        Garaj Dániel 
     polgármester                jegyző 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
         Naszádi Ferenc                 Pálfalvi István 
             képviselő                                                  képviselő 


